
Музей собачьих ошейников                           
Великобритания 

Dog Collar Museum



В английском замке Лидс существует единственный в мире Музей 
собачьих ошейников. В его коллекции собраны ошейники, созданные за 
последние пять веков. В 15-16 веках были популярны железные ошейники 
с острыми шипами, которые защищали горло собак в схватке с волками, 
медведями и кабанами.





Но столетие спустя устрашающие шипастые ошейники уступили место 
вполне современным кожаным. Дорогие ошейники стали подбивать 
бархатом и украшать металлическими вставками. Ещё в моду вошли 
серебряные ошейники с гравировкой, причём их заказывали лучшим 
гравёрам. 











• Однако большинство домашних псов в позапрошлом веке 
щеголяли в простых кожаных и медных ошейниках. В Англии они 
стоили от 2 до 15 пенсов. Ежегодно Музей ошейников посещает 
полмиллиона посетителей. Ошейники являлись собственностью 
частных коллекционеров, а в 1979 году были подарены замку 
Лидс.
pets-top.ru



If you're visiting England and you love 
dogs, don't miss the Dog Collar Museum 
in Leeds Castle.The exhibit includes 
German iron collars, composed of linking 
spiked rings; a late-20th-century American 
punk dog collar made of recycled bicycle 
tires; and an Italian brass collar with 
family shield and embossed trellis work in 
blue and gold nearly 400 years old. The 
museum's literature explains the tradition 
of spiked dog collars: They helped protect 
hunting dogs' necks from bears and 
wolves. 



   Dog collar and lead, with Dickin Medal. Awarded 
to Rex the Dog in 1945. 



A dog collar is a piece of material put around the neck of a dog. A collar may be 
used for control, identification, fashion, or other purposes. Identification tags and 
medical information are often placed on dog collars.[1] Collars are also useful for 
controlling a dog manually, as they provide a handle for grabbing. Collars are often 
used in conjunction with a leash Collars are also useful for controlling a dog 
manually, as they provide a handle for grabbing. Collars are often used in 
conjunction with a leash, and a common alternative to a dog collar is a dog 
harness. Dog collars are the most common form of directing and teaching dogs.



• dog-collar-museum 
• Яндекс - картинки


